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ACTA DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA DE L’ESPAI NATURAL DE LES 

GUILLERIES-SAVASSONA 

 

Data: 10 d’abril de 2024 

Hora: 17:30 a 18:45 h 

Lloc: Sala Mirador del Centre cultural, Folgueroles 

Assistents:  

Pep de la Mora – President del Consorci de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona 
Juana Barber - Cap del Servei de Gestió de Parcs Naturals de la Diputació de Barcelona 
Sònia Llobet  - Directora de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona  
Sílvia Escolano – Tècnica de l’equip Life eCOadapt50 de la Gerència de Serveis de Medi Ambient 

de la Diputació de Barcelona 

Raquel Saumell –Fundació Institut Cerdà 

Mar Nebot – Fundació Institut Cerdà 

 

S’adjunta full amb la resta d’assistents. 

 

 

Ordre del dia 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior del 25 d’octubre. 

2. Aprovació del reglament de la constitució de la Comissió Consultiva de l’Espai Natural 

de les Guilleries-Savassona. Aprovació de la composició de la Comissió Consultiva amb 

l’elecció dels representants de cada un dels sectors.  

3. Donar compte de les novetats del Projecte Life eCOadapt50 d’adaptació al canvi 

climàtic. 

4. Torn de paraules.  

 

La Sra. Sònia Llobet comenta que el president del Consorci, el Sr. Pep de la Mora, per motius 

d’agenda s’incorporarà més tard a la reunió, i excusa l’assistència del Sr. Joan Riera.  

També comenta que dins de punt 3 de l’ordre del dia, s’exposarà l’estat dels estudis de 

vulnerabilitat dels diferents espais de la Xarxa de Parcs Naturals de la Diputació de Barcelona, 

així com es farà una dinàmica entre tots els assistents per tal d’identificar els diferents riscos 

climàtics.  
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1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior del 25 d’octubre 

La Sra. Sònia Llobet diu que es va fer arribar per correu electrònic a tots els assistents i convocats 

de la passada reunió del 25 d’octubre, i que no s’ha rebut cap esmena. Per això, s’acorda per 

unanimitat l’aprovació de l’acta de la sessió anterior.  

 

2. Aprovació del reglament de la constitució de la Comissió Consultiva de l’Espai Natural de les 

Guilleries-Savassona. Aprovació de la composició de la Comissió Consultiva amb l’elecció dels 

representants de cada un dels sectors.  

La Sra. Sònia Llobet comenta que amb la convocatòria d’avui s’hi va adjuntar també el reglament 

de la Comissió Consultiva, que es va aprovar per Assemblea General del Consorci de l’Espai 

Natural de les Guilleries-Savassona el 13 de desembre passat. Tot i amb això, es procedeix a 

projectar el document i es va llegint i comentant, punt per punt, amb els assistents.  

El Sr. Joaquim Riera pregunta qui forma part de l’Assemblea general. I la Sra. Sònia Llobet 

comenta que en formen part els alcaldes o alcaldesses, o amb qui hagin delegat, dels 5 municipis 

que formen part del Consorci que són Folgueroles, Sant Julià de Vilatorta, Sant Sadurní 

d’Osormort, Tavèrnoles i Vilanova de Sau, així com el Diputat de l’Àrea d’espais Naturals i 

Infraestructura Verda.  

La Sra. Joana Barber comenta que s’ha de triar quin representant de la Comissió Consultiva 

assistirà representant-la a l’Assemblea General, que tindrà veu però no vot; i que a més, cal 

escollir els representants dels diferents sectors esmentats al reglament.  

El Sr. Joaquim Riera comenta que seria important que aquest representant que ha d’assistir a 

l’Assemblea General tingués veu i vot. La Sra. Joana Barber comenta que a dia d’avui és així, però 

que és un tema que es pot plantejar en una reunió i si es considerés, es podria modificar.  

El Sr. Joaquim Riera comenta que el territori hi ha de ser representant. I la Sra. Sònia Llobet diu 

que els alcaldes i membres dels consistoris són part del territori i el Sr. Joaquim Riera comenta 

que sí, però que són representants polítics.  

La Sra. Jordina Boix exposa que el lloc a representar el territori ja és aquí, a la Comissió 

Consultiva. També pregunta si els diferents representants dels sectors assisteixen a l’Assemblea 

General. I la Sra. Joana Barber i la Sra. Sònia Llobet expliquen que no, que només hi assisteix la 

presidència de la Comissió Consultiva, i durant els 4 anys.  

Es comenten alguns matisos del reglament: en l’apartat j, que es diu que hi haurà dues persones 

en representació de les associacions empresarials del sector turístic representatives en l’àmbit 

territorial de l’Espai Natural es matisa que el què hauria de posar és que hi haurà dues persones 

en representació del sector turístic en l’àmbit territorial de l’Espai Natural. 

S’aprova el reglament per unanimitat.  

Es torna a proposar per part d’alguns assistents que el representant de la Comissió Consultiva a 

l’assemblea general del Consorci tingui també vot.  
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El Sr. Joaquim Riera comenta que no troba equitatiu que hi hagi dos representants del sector 

turístic i dos d’entitats de protecció i defensa de la natura, i en canvi n’hi hagi una com a 

representació de la propietat. Es comenta que hi ha una persona representant de les 

associacions professionals agràries i una de la propietat forestal.  

Tot i que s’exposa que a finals d’any, si es considera, es pot revisar la proposta de representants 

inicial per tal de valorar el número de persones per sector.  

Dels representants, de moment els establerts són: 

- El president del Consorci, el Sr. Pep de la Mora, alcalde de Tavèrnoles.  

- El vicepresident del Consorci, el Sr. Xesco Gomar, president delegat de l’Àrea d’Espais 

Naturals i Infraestructura Verda de la Diputació de Barcelona.  

- El representant dels ajuntaments de l’àmbit de l’Espai Natural, el Sr. Lluís Solanas, 

representant de l’ajuntament de Sant Julià de Vilatorta.  

- La Secretària de la Comissió Consultiva, la Sra. Sònia Llobet, directora de l’Espai Natural.  

A continuació s’escullen els representants que falten, dels sectors que hi són presents, i s’acorda 

escollir com a representants: 

- La Sra. Pilar Sancho, en representació de la propietat forestal.  

- El Sr. David Calle, en representació de les associacions veïnals (ha de marxar abans 

d’hora de la reunió i comenta que sinó hi ha cap més persona, ell s’ofereix per ser el 

representant). 

- El Sr. Joaquim Riera, en representació de les associacions o organitzacions professionals 

agràries.  

- La Sra. Carme Casas, en representació del món científic i el Sr. Marc Ordeix, com a 

suplent.  

- La Sra. Sandra Fumaña, en representació del sector turístic (pendent que el Consell 

Comarcal la designi); la Sra. Mila Martínez s’ofereix com a representant si fes falta. 

- El Sr. Jordi Roca, en representació de les organitzacions cinegètiques.  

- La Sra. Jordina Boix, en representació de les associacions culturals.  

Pel què fa als sectors no presents, es comenta que es podria proposar a: 

- El Sr. Marc Vilella, Sr. Ferran Moll o Sr. Guillem Bagaria com a representació de les 

entitats de protecció i defensa de la natura. 

- El Sr. Albert Hermoso, com a representació de les organitzacions de pesca continental.  

- Algun docent de les escoles de l’àmbit de l’espai natural, com a representació del sector 

educatiu.  

- El Sr. Xavier Roviró, com a representació de les entitats excursionistes.  

- L’empresa Diedre, com a representació de les associacions esportives o cíviques.  

- El Sr. Andrés García, com a representació dels equipaments.  

S’acorda que es contactarà amb aquestes persones per proposar-los ser els representants.  

La Sra. Joana Barber comenta que de les persones presents que s’han ofert com a representants, 

s’ha d’escollir la presidència i la vicepresidència de la Comissió Consultiva. Es proposa per 
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unanimitat que el Sr. Joaquim Riera sigui el president, ell accepta i de moment, queda pendent 

escollir la vicepresidència, i per tant, queda establert com a candidat 

S’acorda que per tal que tothom dels convocats a la reunió tingui la possibilitat de presentar 

candidatura, s’enviarà un correu i es donaran uns dies i si ningú no es presenta, la candidatura 

del Sr. Joaquim Riera quedarà consolidada. 

A la propera reunió de la Comissió Consultiva s’hauria d’escollir la vicepresidència i confirmar la 

presidència. 

 

3. Donar compte de les novetats del Projecte Life eCOadapt50 d’adaptació al canvi climàtic. 

La Sra. Sílvia Escolano exposa que el projecte Life va avançant i que avui han vingut un parell de 

persones de l’Institut Cerdà, que estan fent l’assistència tècnica de l’estudi de vulnerabilitat dels 

espais de la Xarxa de Parcs Naturals de la Diputació de Barcelona, que exposaran en quin punt 

està el projecte; a més, farem una dinàmica participativa per tal d’identificar els riscos climàtics.   

La Sra. Raquel Saumell i la Sra. Mar Nebot expliquen que actualment s’està portant a terme la 

diagnosi de l’estudi de vulnerabilitat a nivell comarcal i que es preveu abans de l’estiu poder-lo 

tenir acabat i poder-lo presentar.  

Exposen que per fer l’anàlisi es té en compte bibliografia relacionada, anàlisis d’impactes, 

s’estableix una priorització de riscos, es recull el perill climàtic i el risc específic per cada comarca.  

Per tal de poder identificar els riscos climàtics, es fa un kahoot projectat a la pantalla, entre tots 

els assistents, amb una bateria de preguntes que es van contestant a nivell individual i que van 

sortint projectats a la pantalla a temps real. D’aquesta dinàmica se’n podrà extreure unes 

propostes, idees, accions a portar a terme, etc.  

 

4. Torn de paraules 

Es comenta que si es finalitza l’estudi de vulnerabilitat de l’àmbit de l’Espai Natural de les 

Guilleries-Savassona abans de la següent reunió de la Comissió Consultiva, es pot plantejar de 

fer la presentació telemàticament.   

S’agraeixen la presència i comentaris dels assistents i a les 19:30 h es finalitza la reunió. 


